

Studentische Hilfskraft (SHK/WHF) Stelle ab Oktober/November 2025

20.07.2025

Für die Unterstützung von Forschungsprojekten im Bereich Arbeitsmarktökonomik (Labour Economics) suchen wir ab Oktober eine Studentische Hilfskraft (SHK/WHF) mit einer Arbeitszeit von 8-9 Std pro Woche.

Ihre Aufgaben:

- Recherchearbeiten im Bereich Literatur, Daten und Gesetzgebungen
- Aufbereitung von Daten und Quellen
- Gelegentliche Unterstützung bei administrativen Arbeiten
- Erstellung kleinerer Analysen
- Verfassen von Texten, z.B. Literaturzusammenfassungen

Ihr Profil:

- Sie befinden sich mindestens im 4. Semester des Bachelorstudiums oder 2. Semester des Masterstudiums an der Universität Bonn
- Interesse an arbeitsmarktökonomischen Themen
- Vorkenntnisse in statistischer Programmiersprache (z.B. Python, Stata, R)
- Vorzugsweise Kenntnisse in LaTeX
- Sehr gute Englischkenntnisse
- Organisationstalent, Zuverlässigkeit, Sorgfalt, Lernbereitschaft, Eigenständigkeit und Eigeninitiative

Wir bieten:

- Vergütung als SHK (ohne Abschluss) €13.98 pro Stunde bzw. als WHF (mit Bachelorabschluss) €15.15 pro Stunde
- Interessante Einblicke in die wissenschaftliche Forschung und Möglichkeit zur selbstverantwortlichen Erweiterung von Forschungskompetenzen

Sollten Sie sich für die Stelle interessieren, senden Sie bitte Ihre aussagekräftige Bewerbung unter Benennung Ihrer Vorerfahrungen und Kenntnisse (Motivationsschreiben, Lebenslauf & Zeugnisse) an [tbackhaus\[at\]uni-bonn.de](mailto:tbackhaus[at]uni-bonn.de). Bewerbungen bis 10.08.2025 werden vollständig berücksichtigt, spätere Bewerbungen nur, solange die Stelle noch nicht besetzt wurde.

Page 2

Student Assistant (SHK/WHF) position starting October/November 2025

To support research projects in the field of labour economics, we are looking for a student assistant (SHK/WHF) starting in October. The position is for 8–9 working hours per week.

Your responsibilities:

- Conducting research in literature, data, and legislation
- Preparing data and sources
- Occasionally supporting administrative tasks
- Conducting small-scale analyses
- Writing texts, such as literature summaries

Your profile:

- You are at least in the 4th semester of a Bachelor's program or the 2nd semester of a Master's program at the University of Bonn
- Interest in empirical labour economics
- Prior experience with statistical programming languages (one of Python, Stata, R)
- Ideally, knowledge of LaTeX
- Very good command of English
- Organizational talent, reliability, attention to detail, willingness to learn, independence, and initiative

We offer:

- Compensation as SHK (without degree): €13.98 per hour or as WHF (with Bachelor's degree): €15.15 per hour
- Interesting insights into academic research and the opportunity to independently develop your research skills

If you are interested in the position, please send your application (including a motivation letter detailing your prior experiences and skills, your CV, and transcripts) to [tbackhaus\[at\]uni-bonn.de](mailto:tbackhaus[at]uni-bonn.de). Applications submitted by August 10, 2025, will be fully considered. Later applications will be reviewed if the position has not yet been filled.